
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 17. oktober 2017 stillet følgende 

spørgsmål nr. 75 (Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgs-

målet er stillet efter ønske fra ikkemedlem (MFU) Mattias Tesfaye (S). 

 

Spørgsmål nr. 75:  

”Ministeren bedes redegøre for, hvordan man har tænkt sig at sikre, at den mindre 

tilgængelighed uden for de almindelige åbningstider ikke vil få sundhedsmæssige 

konsekvenser?” 

 

Svar: 

Jeg kan henvise til min besvarelse af SUU spm. 74 og fremhæve, at fordelingen af 

vagtapoteker i den nye vagttjeneste er sket under hensyntagen til indretningen af det 

regionale sundhedsvæsen, hvorved der er skabt større sammenhæng mellem apote-

kernes vagttjeneste og de regionale akut- og vagtlægefunktioner.  

 

Med en forbedret tilgængelighed til medicinkøb som følge af åbningen af mere end 

120 nye filialer siden moderniseringen af apotekerloven i sommeren 2015 i kombina-

tion med markant udvidede åbningstider er det skabt større tilgængelighed til apote-

ker på de tidspunkter, hvor der er størst aktivitet. Med de nævnte forhold sammen-

holdt med den nye mulighed for at en læge i vagt- og akutfunktionen kan ordinere 

vederlagsfri udbringning af lægemidler fra et vagtapotek i dennes åbningstid til en 

borger, finder jeg ikke grundlag til bekymring for, at den nye vagtordning vil få nega-

tive sundhedsmæssige konsekvenser.    
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